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Punt Onderwerp/discussie/afspraken 

1.  Welkom en vaststellen van de agenda Aaike opent de vergadering.  
Welkom Jan Trapman, de nieuwe voorzitter van Adviesraad Sliedrecht. 
Mededeling: Marika stopt in de RAS, de verbreding van de RAS  en het toegenomen aantal vergaderingen 
zijn de reden. Er is niemand vanuit de Adviesraad Alblasserdam die deel kan nemen. 
Aaike vraagt of we Marika mogen raadplegen als er zaken zijn in haar expertise centrum. Dat mag. 
Herman Nieuwstraten voorzitter CRD gaat niet door in de RAS i.v.m. gezondheidsproblemen. 
 

2.  Verslag vergadering 25 september  
blz. 1 Ineke: m.b.t. Huishoudelijke Ondersteuning hoorde Ineke een positieve ervaring met korte wachtlijst. 
Maar helaas is dit geen gemeengoed.  
Punt 3: opvolging Pieter de Keijzer m.b.t. voorzitterschap Vervoersplatform. Aaike doet dit voorlopig. 
Blz. 2 namen RAS bestuur kloppen niet. Robard = t, Jacques Daamen= Minkelis, Herman Heijstraten = 
Nieuwstraten. 
Rondvraag: Jan: waarom alleen Sliedrecht een advies Brede SPUK? Elke individuele gemeente kiest of ze 
hiervoor een adviesaanvraag bij de Adviesraad doen. 
Verslag wordt met in acht neming van deze aanmerkingen vastgesteld. 
 

3.  In gesprek met de SDD  
 

➢ Powerful ageing: vandaag is Adviesaanvraag naar de leden van Regionale Adviesraad verstuurd. 
Input leden voor 27/11, advies uitbrengen 4 december. Is ontwikkeld door een sportfysiotherapeut. 
Drie soorten spierkracht. Explosieve spierkracht, er is veel onderzoek naar gedaan of trainen 
hiervan bij ouderen zinvol is. Mensen die binnen inclusie criteria vallen krijgen meting en advies. 
60% komt in aanmerking voor die meting, als het advies is om dit trainingsprogramma te volgen 
heeft men geen recht op andere Wmo voorziening. 66% herstel van de spieren door training. 
Centrale vraag is: “wat zou u straks weer graag kunnen doen?”. Inspelen op intrinsieke motivatie. 
Interventie is fysiotherapeutisch. Visie: zo lang mogelijk activeren in plaats van hulpmiddelen als 
sta-op-stoel etcetera. Belangrijk om breed draagvlak te creëren. Er is een informerende presentatie 
over Powerful ageing gegeven, op basis daarvan is er een positief concept besluit genomen. 
Max: we hebben er al over gesproken in Zwijndrecht; focus op functioneel bewegen; bv geen 
cursus valpreventie maar dansen. Het is belangrijk om ook aan preventie te doen. Niet alleen 
curatie maar ook preventie. In Schiedam-Vlaardingen-Maassluis is hier al mee gestart. 
Marika: Exclusie criteria: TIA en CVA worden genoemd. Training van fysiotherapeuten en 
consulenten wordt uitgevoerd door ontwikkelaars van de methodiek. 
Jan: in de communicatie belangrijk dat dit niet over gaat komen als bezuinigingsmaatregel. 
Communiceren rondom gezondheidswinst en verhoging kwaliteit van leven. 
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➢ Mededeling m.b.t. de besluitvorming over de tijdelijke maatregelen doelgroepenvervoer: 

M.i.v. 1-1-2024 gaan wijzigingen in. Dit wordt breed gecommuniceerd. Tijd aanvraag Drechthopper 
gaat van 24 uur naar 4 uur. Wijkhopper naar 1 uur. Het vervoersplatform is blij met de 
aangekondigde wijzigingen. 
Er komen wel veel klachten ter ore van de adviesraden b.v. over 3 busjes bij het ziekenhuis die elk 1 
persoon vervoeren. Belangrijk is dat klanten ook klachten indienen (via kaarten die als het goed is 
in de Drechthoppers liggen). 
Aanbestedingen voor kavels lopen, deel nieuwe aanbestedingen i.v.m. onder andere failliete 
vervoerders. Aanbesteding voor leerlingen-, jeugd, dagbesteding en Wmo vervoer tegelijk. 

➢ Wijziging Wmo-verordening: is in 6 gemeenten vastgesteld, Dordrecht volgt nog. Informele PGB 
tarieven moeten n.a.v. uitspraak Centrale Raad voldoen aan de CAO lonen (CAO VVT Huishoudelijke 
Ondersteuning). Deze wijziging wordt doorgevoerd. SDD is gehouden aan AMvB hierover.  

➢ Beleidsregels Maatwerkvoorzieningen ; zie ook punt 4. Reactie is nog niet ontvangen. Wordt in 
december vastgesteld door DB. 

➢ Bestuursopdracht: GRS is met brede houdbaarheidsopdracht bezig. Er zijn 5 lijnen. Er vindt nu een 
proces plaats met SDD en SOJ om voor Wmo en Jeugd financiële besparingen te zoeken. In 2026 
wordt de financiële situatie urgenter. Omvang lijkt per gemeente te variëren. Herijking Wmo heeft 
niet geleid tot bezuinigingen of versoberingen. Lichte vormen van begeleiding en dagbesteding 
mogelijk meer naar het “voorveld” (door “strengere” indicaties) dit betreft maar 10% van de 
voorzieningen. Er wordt gekeken naar allerlei nieuwe vormen door vrijwilligers/ de buurt. Er is een 
landelijke werkgroep die bezig is met Wmo voorzieningen wat wel en niet binnen het wettelijk 
kader moet blijven en of inkomen mee moet gaan wegen. Zodra het voorstel klaar is komt de 
Adviesaanvraag. 
 

Hartelijk dank aan Alex en Linda, wij horen nog wie vanuit SDD in 2024 deelneemt aan de RAS 
vergaderingen. 

4.  Uitgebracht advies: Beleidsregels Maatwerkvoorzieningen Maatschappelijke Ondersteuning Drechtsteden. 
Hartelijk dank voor de input.  
 

5.  (Verbreding van de) Regionale Adviesraad Sociaal (RAS)   
Verdere uitwerking verbinding met de CRD: toelichting Aaike/Herman.  
Oprichten Stichting RAS 

➢ Reglement RAS; inmiddels vastgesteld door het AB.  

➢ Voortgang notaris / statuten: wijzigingen zijn geaccepteerd.  Ondertekenen statuten doet Aaike via 

machtiging op het notaris kantoor binnenkort. Alle leden krijgen nog een mail van de notaris inzake 

inschrijving Kamer van Koophandel. UBO alleen voorzitter, penningmeester en secretaris. 

➢ Samenstelling RAS bestuur: Aaike geeft door dat Marika geen lid is in 2024. 

➢ Ondersteuning RAS: contract voor de ondersteuning via Zorgbelang ontvangen. 

6.  Zelfevaluatie RAS 

• Gewenst is dat de Regionale Adviesraad als voortrekker voor lokale raden zou fungeren. 
Bijvoorbeeld verbreding van de Adviesraad, een soort kennisbank of expertise over alle 
beleidsterreinen. Het zou een goede wisselwerking tussen Regionale en Lokale Adviesraden 
moeten zijn. 

• Mogelijk portefeuillehouders aanstellen bv jeugd-Max, participatie-Els. 

• Aantal vergaderingen in 2024 gestegen naar 10; is dat echt nodig? 

• Wat is de meerwaarde van de verbreding bij de Regionale Adviesraad? 

• Verbreden of verdiepen gaan mogelijk moeilijk samen. 

• Expertise zou op overkoepelende stuk moeten zitten.  

• Deskundigheidsbevordering zoals afgelopen keren in Landvast zijn behulpzaam. 

• Kennis over een onderwerp is iets anders dan ervaringskennis over de uitvoeringen van het beleid. 

• In de lokale raden is deze ervaringskennis wat meer aanwezig. 
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• Samenwerking tussen lokaal en regionaal zou moeten verdiepen, niet alleen informatie delen. 

• Input voor Advies aanvragen veel te vaak via de mail i.v.m. late advies aanvragen. 

• Aanwezigheid medewerkers SDD is van meerwaarde. 

• Bestuurlijke planner/ tijdlijn met SDD afstemmen en daar eventueel vergaderdata op aanpassen. 

• 2023 best een spannend jaar; i.v.m. verbreding en nieuwe samenstelling. Is in goed overleg gegaan 
maar hebben we in de breedte voldoende kennis? Kunnen wij voldoende tegenkracht bieden? 

• Tip: zoek elkaar ook op of externen over een onderwerp. 

• In de lokale raden is er veelal eerste deel van de vergadering een extern deskundige of 
beleidsmedewerker op een thema of werkbezoeken. Is zoiets ook Regionaal mogelijk? 

• Zwijndrecht heeft bv een jaarschema met thema’s  en nodigt daarop sprekers uit. 

• Dordrecht heeft bijvoorbeeld werkgroepen Wmo, Wonen, Inclusief, Jeugd. 

• Voorzitter is nu ruim een jaar actief. 

• Betrokkenheid en deelname aan vergaderingen van de leden is groot. 

• Deskundigheid ontwikkelen op participatie wet is aandachtspunt. 

• Er moeten zeker nog wat leden bij die zich vooral op participatiewet richten. 

• Zelf pro-actiever zijn; als we ontwikkelingen zien die breed spelen laten we die dan agenderen. 

• Situatie is fors wel veranderd; nu alleen gemeenschappelijk regionaal en daarna lokale accenten in 
de eigen lokale Adviesraden. Adviezen van RAS zijn nu startpunt.  

• RAS is een facultatieve raad, geen wettelijke verplichting om een regionale adviesraad te hebben. 

• Meer platform gedachte. 

• Ondersteuning: informatie liever per mail dan per app (i.v.m. doorsturen). Peilingen via de app 
werken goed. Verder tevreden over de ondersteuning. 

 

7.  Uit de plaatselijke raden 
➢ Alblasserdam (Marika): geen bijzonderheden. 
➢ Dordrecht (Tjipke): ook hier vaak laat adviesaanvragen. Op dit moment bezig met Advies (integrale) 

Visie Sociaal Domein 2030. In Dordrecht is een goed lopende samenwerking van het Platform 
Dordtse kerken met de gemeente. “Samen Dordt” komt voort uit de kerken en is gericht op welzijn. 

➢ Hardinxveld-Giessendam (Jacques): wethouder Baggerman is uitgevallen. Adviesraad zoekt  
samenwerking/ contact met Werkgroep “Kerk en Vluchteling” en “Hart voor Hardinxveld”. 

➢ Hendrik-Ido-Ambacht (Els): in onderhandeling over welke informatie er nodig is vanuit de 
gemeente.  

➢ Papendrecht (Ineke): nieuwe beleidsmedewerker informeert Adviesraad goed. Implementatie en 
wijkteam en Wmo-consulenten. 

➢ Sliedrecht (Jan): eerste advies geschreven SMS kinderfonds. Koepel Adviesraden: wat is de 
meerwaarde? Dordrecht, Hardinxveld-Giessendam, Papendrecht en Hendrik-Ido-Ambacht zijn lid. 
Zij zien wel de meerwaarde.  

➢ Zwijndrecht (Max): meer verbindingen met diverse beleidsterreinen bv sport-wonen-gezondheid. 
Wordt gewaardeerd door college. 

➢ Vervoersplatform (Aaike): zie punt 3 tweede pijltje. 
➢ Jeugd (Aaike/Max): 2 bijeenkomsten in 2024 organisatie door RAS en Adviesraad Dordrecht 

➢ CRD (Herman) : houdt 1 januari 2024 op te bestaan. 

8.  Rondvraag 

• Jan: is op bijeenkomst IZA Waardenland geweest. Afspraak: als thema agenderen voor RAS 

• Datum etentje en afscheid Marika: maandag 18 december 18 uur ARA Zwijndrecht. 

9.  Volgende vergadering: 15 januari 2024  19:30-21:30 locatie volgt 
➢ Thema: vragen en opmerkingen vanuit evaluatie (zie punt 6) bespreken 

 
 
 


